

# COVID-19: Какие вопросы бросаются в глаза

Профессор Катасонов о шести проблемах относительно коронавируса



Валентин Катасонов

8345

- <https://svpressa.ru/society/article/280201/>



Фото: PPI/Keystone Press Agency/Global Look Press

Я не медик и не собираюсь погружаться в тонкости медицинской науки и дискуссии о происхождении вируса COVID-19, масштабах и путях его распространения, способах защиты и методах лечения. Я лишь хотел бы обратить внимание на те явные несуразности действий государственных властей в связи с так называемой «пандемией» коронавируса, которые бросаются в глаза.

Такие несуразности бросаются в глаза любым здравомыслящим людям, и они пытаются говорить и писать об этих «странностях». Я никакой Америки не открываю, а лишь предпринимаю попытку обобщить все эти наблюдения. Наблюдения относятся как к России, так и другим странам мира. Вывод, который вытекает из этих наблюдений страшный: власти народ не спасают, а убивают. Сознательно или неосознанно, это уже другой вопрос, который выходит за рамки моей

статьи. Назову лишь шесть главных оснований (аргументов) для подобного вывода.

**Основание первое.** Всех подозреваемых в инфицированности вирусом (как правило, на основе тестов, дающих положительный результат) собирают в больницах, госпиталях, иных специальных помещениях. Создается недопустимо высокая концентрация людей на ограниченной площади. Даже те, кто не инфицирован (а положительный результат теста еще ничего не значит) гарантированно заражаются вирусом в подобного рода заведениях. Те, у кого заболевание протекало бессимптомно (в легкой форме), получали тяжелую форму заболевания, нередко с летальным исходом. Как говорят медики, вся больница превращается в сплошную «красную зону», укромных безопасных уголков на объектах не остается.

В «красных зонах» находятся не только пациенты, но и медики, которые также гибнут от инфекций.

**Основание второе.** Все внимание медицинских учреждений, согласно командам властей, было сосредоточено на лечении инфицированных COVID-19. Лечение остальных было отложено «до лучших времен» или осуществлялось по минимуму.

ЧИТАЙТЕ ТАКЖЕ



**Коронавирус перекрыл кислород: Больные умирают, врачи просят президента о спасении** Жители и медики Ростовской и Курганской областей бьют тревогу, страну переводят на масочный режим

Откладывались или отменялись срочные хирургические операции, жизненно необходимые процедуры, обследования. Скорая помощь по телефонным вызовам (если речь в вызовах не шла о подозрениях на коронавирус) могла приехать на следующий день или даже через несколько дней (к этому времени больной мог уже скончаться).

С начала года по конец октября, согласно медицинской статистике, в мире скончалось 53,5 миллиона человек. Из них зараженных коронавирусом умерло 1.182 тыс. Получается 2,2%. А ведь есть еще много болезней, от которых умирает в разы больше людей.

Например, согласно тому же источнику, за десять месяцев этого года от ишемической болезни сердца (ИБС) скончалось 7.840 тыс. Это в 6,6 раза больше, чем от COVID-19. От инсультов скончалось 5.588 тыс. — в 4,7 раза. От легочных заболеваний (острые инфекции нижних дыхательных путей и хроническая обструктивная болезнь лёгких) — 5.696 тыс. — в 4,8 раза. От рака лёгких, трахеи и бронхов — 1.518 тыс. — в 1,3 раза.

Люди с хроническими и смертельно опасными для жизни болезнями брошены на произвол судьбы. Их в десятки раз больше, чем тех, кто находится в тяжелом состоянии по причинам инфицирования коронавирусом.

Я уже не говорю о том, что статистика смертности от COVID-19, по мнению многих честных и профессионально грамотных медиков фальсифицирована. Лишь одного из десяти с диагнозом «COVID-19» можно действительно считать умершим от коронавируса. В остальных случаях это умершие с коронавирусом. Но причины иные — ранее существовавшие болезни (ИБС, рак, легочные заболевания и др.). Реально умерших от «COVID-19» — примерно столько же, сколько от сезонного гриппа. Вы когда-нибудь слышали, чтобы даже во время эпидемии гриппа прекращали спасать людей от рака, ИБС, пневмонии и других серьезных болезней? А сейчас под предлогом борьбы с «COVID-19» тяжело больных людей забыли, проще говоря, вычеркнули из жизни.

**Основание третье.** Под предлогом борьбы с коронавирусом власти установили такой режим, который людей медленно, но верно убивает. Людей под предлогом «самоизоляции» лишили права на солнце, свежий воздух, движение. Или же это право так ограничивают и регламентируют, что выход человека из квартиры напоминает

прогулку в тюрьме. Особо следует сказать о масках, которые власти пытаются надеть на всех граждан. Это очень большая и серьезная тема, на которую во всем мире уже высказали свое мнение тысячи медиков.

**Основание четвертое.** Под предлогом борьбы с коронавирусом власти фактически заблокировали функционирование экономики. Это то, что в англоязычных СМИ называется lockdown. Не буду особенно погружаться в эту тему, ибо мною уже написано много о блокировке как зарубежной, так и российской экономики.

Оценки потерь мировой экономики в 2020 году от кризиса, спровоцированного фактором «COVID-19», варьируют в диапазоне от 5 до 10 триллионов долларов. Это примерно 5–10 процентов по отношению к величине мирового ВВП в прошлом году. Конечно, для некоторых корпораций (например, фармацевтических) «COVID-19» обернулся дополнительными миллиардными прибылями. Но в целом человечество под влиянием фактора «COVID-19» заметно обеднело.

Резко возросли масштабы нищеты. В июле этого года ООН спрогнозировала, что в 2020 году из пандемии число нищих в мире возрастет на 71 млн. человек по сравнению с прошлым. По итогам первого полугодия в России число людей, имеющих доходы ниже прожиточного минимума, составило 20 млн. человек. Это на 1,8 млн. человек больше, чем в прошлом году. Как говорится, «еще не вечер». До конца года армия нищих в России может прирасти на 3 миллиона по сравнению с предыдущим. Очевидно, что рост нищеты неизбежно повлечет за собой и рост смертности. Это аксиома, не требующая особых доказательств.

**Основание пятое.** Многие методы профилактики и лечения COVID-19, используемые и рекомендуемые минздравами разных стран, по мнению профессиональных медиков, создают угрозу для жизни людей. Вместе с тем бросается в глаза одна очень яркая особенность нынешней политики медицинских властей: они не желают слушать и слышать какое-либо мнение тех специалистов, которое не совпадает с «генеральной линией» Всемирной Организации Здравоохранения

(ВОЗ). Почему бы, например, не обсудить озвучиваемое медиками сомнение в эффективности и целесообразности такого метода лечения инфицированных, как искусственная вентиляция легких (ИВЛ)? Некоторые медики даже считают, что ИВЛ не лечит, а калечит. Я уже не говорю о том, что многие медикаментозные средства, используемые для лечения инфицированных, лишь усугубляют их состояние.

Казалось бы, в условиях серьезной угрозы для общества медицинские и иные власти должны максимально мобилизовать знания и опыт профессиональных медиков для того, чтобы определить наиболее эффективные методы борьбы с угрозой COVID-19.

Вместо того, чтобы создавать какие-то постоянно действующие совещания и консультативные советы из профессиональных медиков, которые могли бы выработать необходимые рекомендации для властей, мы видим совершенно другое. В России чиновники (мэры, губернаторы, Роскомнадзор, Минздрав и др.) командуют народом. Они обходятся без советов и рекомендаций Российской академии наук, Академии медицинских наук, медицинских ВУЗов, тысяч профессиональных врачей с опытом решения подобных задач еще в советское время.

ЧИТАЙТЕ ТАКЖЕ



### **Коронавирус косит российских**

**губернаторов** Число заболевших руководителей регионов и депутатов неуклонно растет — кто следующий?

Откуда же идут команды этих чиновников? От ВОЗ. А откуда ВОЗ получает команды? От тех, кто финансирует эту организацию. Т.е. от **Билла Гейтса** с его одноименным «благотворительным» фондом и стоящим за ним фармацевтических гигантов. А у этой высокой инстанции управленческой вертикали стратегической целью является уничтожения большей части населения планеты, доведения его

численности до «оптимального уровня» в 1 миллиард человек. Как вы сами понимаете, это уже не медицина, это людоедская геополитика.

**Основание шестое.** Оно является продолжением основания пятого. Высшим инстанциям мировой власти надо как можно быстрее переходить к финальной фазе операции под кодовым названием «COVID-19». Финальной фазой должна стать всеобщая (глобальная) вакцинация населения. Эта тема уже столь давно обсуждается в мировых и российских СМИ, что я не хочу сейчас в нее погружать читателя. Я лично за ней слежу уже два десятка лет, и у меня нет никаких сомнений относительно того, что запланированная мировой закулисой вакцинация от «COVID-19» призвана отравить на тот свет миллиарды лишних людей.

Есть и другие основание для утверждения о том, что под флагом «борьбы с COVID-19» людей в мире (и в России в том числе) не спасают, а ведут на заклание. Во многих странах мира уже опубликована статистика смертности по итогам двух, а кое-где и трех кварталов 2020 года. И вот что удивительно: почти везде зафиксирован прирост смертности по сравнению с аналогичным периодом прошлого года.

Ну так это же прирост, который обусловлен коронавирусом, — могут сказать иные. Но дело в том, что общий прирост смертности в несколько раз превышает число умерших от COVID-19 в этом году. Это и можно считать вкладом властей в сокращение численности населения на планете под видом борьбы с пандемией!

В качестве иллюстрации приведу данные о смертности в России лишь за июнь этого года. Она выросла по сравнению с июнем прошлого года на 25.560 человек. В нынешнем июне было зарегистрировано смертей от COVID-19 (как главная, а не сопутствующая причина) 7.037

ЧИТАЙТЕ ТАКЖЕ



**Выстрел в тумане: Как снайпер с одного выстрела вечером убил Петрова** Новый бандитский передел в Выборге или что-то личное?

---

English translation of article above by Valentin Katasonov.

Валентин Катасонов. COVID-19: Какие вопросы бросаются в глаза. Профессор Катасонов о шести проблемах относительно коронавируса. <https://svpressa.ru/society/article/280201/>?

**Valentin Katasonov.** Professor, Dr.sc.o ec., Associate Member of the Russian Academy of Economic Science and Business. all articles. May 5, 2018. How China Became the World's Number One International Financial Donor. Deposits, real estate, businesses, and infrastructure facilities are all collateral for Chinese loans. Russian scientist-economist, doctor of economic sciences, professor. Specialist in environmental economics, international capital flows, project finance, investment management, monetary system, international finance, economic sociology, economic history and the history of economic studies.

COVID-19: Which Questions Are Striking

### **Professor Katasonov on six problems regarding coronavirus**

Valentin Katasonov

“I am not a physician and am not going to dive into the intricacies of medical science and discussions about the origin of the COVID-19 virus, the extent and ways of its spread, methods of protection and methods of treatment. I would just like to draw your attention to the obvious absurdities of the actions of state authorities in connection with the so-called "pandemic" of the coronavirus, which are striking.

Such absurdities catch the eye of any sane people, and they try to talk and write about these "oddities". I am not discovering any America, I am only making an attempt to summarize all these observations. The observations refer to both Russia and other countries of the world. **The conclusion that follows from these observations is terrible: the authorities do not save the people, but kill them.** Consciously or unconsciously, this is another question that is beyond the scope of my article. I will name only six main reasons (arguments) for such a conclusion.

**The first foundation.** All suspected of being infected with the virus (usually on the basis of tests that give a positive result) are collected in hospitals, hospitals, and other special premises. **An unacceptably high concentration of people is created in a limited area.** Even those who are not infected (and a positive test result does not mean anything) are guaranteed to be infected with the virus in such institutions. Those whose disease was asymptomatic (mild) received a severe form of the disease, often fatal. As the doctors say, the entire hospital is turning into a continuous "red zone", there are no secluded safe corners at the facilities.

In the "red zones" there are not only patients, but also doctors who also die from infections.

**The second reason.** All the attention of medical institutions, according to the authorities' commands, was focused on the treatment of those infected with COVID-19. Treatment for the rest was postponed "until better times" or was carried out to a minimum.

Urgent surgical operations, vital procedures and examinations were postponed or canceled. An ambulance on phone calls (if the calls did not include suspicions of coronavirus) could arrive the next day or even a few days later (by this time the patient could have already died).

From the beginning of the year to the end of October, according to medical statistics, 53.5 million people died in the world. Of those infected with coronavirus, 1.182 thousand died. It turns out 2.2%. But there are still many diseases from which many more people die.

For example, according to the same source, 7,840 thousand died of coronary heart disease (CHD) in ten months of this year. This is 6.6 times more than from COVID-19. 5.588 thousand died from strokes - 4.7 times. From pulmonary diseases (acute infections of the lower respiratory tract and chronic obstructive pulmonary disease) - 5.696 thousand - 4.8 times. From cancer of the lungs, trachea and bronchi - 1.518 thousand - 1.3 times.

**People with chronic and life-threatening illnesses are left to their own fate.** There are dozens of times more of them than those in serious condition due to coronavirus infection.

I'm not even talking about the fact that mortality statistics from COVID-19, in the opinion of many honest and professionally competent doctors, are falsified. Only one in ten diagnosed with COVID-19 can actually be considered dead from the coronavirus. In other cases, these are deaths with coronavirus. But the reasons are different - pre-existing diseases (coronary artery disease, cancer, pulmonary diseases, etc.). The number of deaths from "COVID-19" is about the same as from seasonal flu. Have you ever heard that even during a flu epidemic, people stop falling from cancer, coronary heart disease, pneumonia and other serious diseases? And now, under the pretext of fighting "COVID-19", seriously ill people have been forgotten, in other words, they have been erased from life.

**The third reason.** Under the pretext of fighting the coronavirus, the authorities have established a **regime that slowly but surely kills people.** Under the pretext of "self-isolation" people were deprived of the right to the sun, fresh air, movement. Or this right is so limited and regulated that, leaving a person from an apartment, resembles a walk in a prison. Special mention should be made of the masks that the authorities are trying to put on all citizens. This is a very large and serious topic, on which thousands of doctors around the world have already expressed their opinion.



**The fourth reason.** Under the pretext of fighting the coronavirus, the authorities actually **blocked the functioning of the economy**. This is what the English-language media call lockdown.

I will not dive into this topic especially, because I have already written a lot about blocking both foreign and Russian economies.

Estimates of losses to the global economy in 2020 from the crisis triggered by the factor "COVID-19" range from \$ 5 to 10 trillion. This is about 5-10 percent of the world's GDP last year. Of course, for some corporations (for example, pharmaceuticals), "COVID-19" turned into additional billions of dollars in profits. But in general, humanity under the influence of the factor "COVID-19" has become significantly poorer.

Poverty has skyrocketed. In July of this year, the UN predicted that in 2020, from a pandemic, the number of poor people in the world will increase by 71 million compared to the past. According to the results of the first half of the year in Russia, the number of people with incomes below the subsistence level amounted to 20 million people. This is 1.8 million more than last year. As the saying goes, "it's not over yet." By the end of the year, the army of beggars in Russia may grow by 3 million compared to the previous one. It is obvious that an increase in poverty will inevitably lead to an increase in mortality. This is an axiom that does not require any special proof.

**The fifth basis.** Many **methods of prevention and treatment of COVID-19 used and recommended by the ministries of health of different countries, according to medical professionals, pose a threat to people's lives**. At the same time, one very striking feature of the current policy of the medical authorities is striking: they do not want to listen to and hear any opinion of those experts that does not coincide with the "general line" of the World Health Organization (WHO). Why not, for example, discuss the doubts voiced by doctors about the effectiveness and feasibility of such a method of treating infected people as artificial ventilation (ALV)? Some doctors even believe that mechanical ventilation does not cure, but cripples. I'm not even talking about the fact that many drugs used to treat infected people only aggravate their condition.

It would seem that in conditions of a serious threat to society, medical and other authorities should maximally mobilize the knowledge and experience of medical professionals in order to determine the most effective methods to combat the threat of COVID-19.

Instead of creating some kind of permanent meetings and advisory councils of medical professionals who could make the necessary recommendations for the authorities, we see something completely different. In Russia, officials (mayors, governors, Roskomnadzor, the Ministry of Health, etc.) command the people. They do without the advice and recommendations of the Russian Academy of Sciences, the Academy of Medical Sciences, medical universities, thousands of professional doctors with experience in solving similar problems back in Soviet times.

Where do the teams of these officials come from? From WHO. Where does WHO get its commands from? From those who finance this organization. Those. from Bill Gates with his eponymous "charity" foundation and the pharmaceutical giants behind it. And this high echelon of the administrative vertical has a strategic goal of destroying most of the world's population, bringing its population to the "optimal level" of 1 billion people. As you yourself understand, this is no longer medicine, it is cannibalistic geopolitics.

**The sixth base.** It is a continuation of the base of the fifth. The highest authorities of world power are moving as quickly as possible to the final phase of the operation, code-named "COVID-19". The final phase should be general (global) vaccination of the population. This topic has been discussed in the world and Russian media for so long that I do not want to immerse the reader in it now. I have personally followed it for two decades now, and I have no doubt that **the planned COVID-19 vaccination behind the scenes is intended to poison billions** of so marked - superfluous people.

**There are other grounds for the assertion that under the flag of "fighting COVID-19" people in the world (and in Russia as well) are not being saved, but led to the slaughter.** In many countries of the world, mortality statistics have already been published for two, and in some places even three quarters of 2020. And here's what is surprising: almost everywhere there was an increase in mortality compared to the same period last year.

Well, this is the increase that is due to the coronavirus, others might say. But the fact is that the overall increase in mortality is several times higher than the number of deaths from COVID-19 this year. This can be considered the contribution of the authorities to the reduction of the world's population under the guise of fighting a pandemic!

As an illustration, I will give data on mortality in Russia for June this year only. Compared to June last year, it has grown by 25,560 people. Deaths from COVID-19 were reported this June (as the main, not a co-cause) 7,037. It can be considered that the difference between the two figures, equal to 18,523 people, is deaths caused by the wrong actions of the authorities. And if we multiply this figure by 12, we get 223.3 thousand people who can become victims of the murderous policy of the Russian authorities during the year. The example is still conditional. Accurate calculations on an annual basis will only be possible next year. It would be correct to consider the dynamics of mortality in the period from the beginning of the 2nd quarter (April 1) of 2020 (when the authorities began active actions to "save" the population) to the beginning of the 2nd quarter of 2021.

Many politicians, doctors, lawyers and sociologists in different countries of the world say that the death rate from the "fight" against the coronavirus is many times higher than the death rate from the coronavirus itself. As an example, I can cite numerous appearances in the media by Robert F. Kennedy Jr., a well-known American lawyer and nephew of American President John F. Kennedy. One of the videos with his speech is called "Mortality from the fight against the virus is higher than from the virus itself."

Today, as you know, the population in Russia begins to fall rapidly. Both due to the extremely low birth rate and growing mortality. The authorities will not bother with the intricacies of statistical analysis, and the population decline will be attributed to such a "natural disaster" as COVID-19. Like, they have nothing to do with it. Force majeure! I warned about this back in April in my article "The extinction of Russia will also be blamed on COVID-19."

I hope that my short article, which does not claim to "discover America", can be used as a "cheat sheet" for those readers who conduct explanatory work among our fellow citizens. And such explanatory work is very necessary. The disappeared human faces behind the masks are a sign and symbol of the fact that society has found itself in a state of general darkness. But I hope that the darkening will pass and I will see human faces again.

For some reason, the words of American President Abraham Lincoln came to mind: "You can fool part of the people all the time, you can fool the whole people for a while, but you can't fool the whole people all the time."

*End of article.*